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Vážení spoluobčané,  

dostává se Vám do rukou poslední vydání Tučapského zpravodaje 
letošního roku.  

Děkuji všem, kteří se v uplynulém roce jakýmkoliv způsobem podíleli na 
rozvoji a fungování obce, kultuře, sportu a spolkové činnosti.  

Uplynulý rok provázely neveselé události. Chvíli po tom, co skončilo 
covidové období a omezení, začaly na nás dopadat následky válečné 
události. Je stále složitější zachovávat si optimismus, těšme se proto z 
maličkostí a z každého upřímného úsměvu či pozdravu, kterých je okolo 
nás stále dost. 

Letošní rok byl také rokem volebním. Dovolte mi touto cestou 
poděkovat všem, kteří přišli k volbám a vyjádřili podporu jednotlivým 
kandidátům. Do zastupitelstva byli zvoleni čtyři noví členové a já věřím, 
že se nám bude dařit společně pracovat pro blaho naší obce. Děkuji 
také všem, kteří mi dali důvěru, abych stál v čele naší obce další čtyři 
roky. Přijímám tuto funkci s pokorou a jsem si vědom odpovědnosti, 
která mi byla svěřena. 

Vánoční svátky jsou opět za dveřmi. Je to období, kdy bychom měli 
zapomenout na starosti a užívat si v kruhu rodiny a přátel vánoční 
atmosféru plnými doušky.  

 

Milí spoluobčané, 

jménem členů zastupitelstva, zaměstnanců obce a jménem svým Vám 
srdečně přeji krásné a šťastné prožití vánočních svátků. V novém roce 
ať vás provází zdraví, štěstí a optimismus.  

Ing. Lukáš Marišler, 
starosta obce 

 
 
 

 
 
 

Úvodní slovo 
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Zastupitelstvo obce Tučapy  
 
schválilo: 

 stočné pro rok 2023. 

 obecně závaznou vyhlášku obce Tučapy č. 01/2022, o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

 poskytnutí individuálních dotací a finančních darů spolkům a 
organizacím na rok 2023. 

 žádost o navýšení provozní zálohy pro ZŠ a MŠ Tučapy v roce 
2022. 

 rozpočet ZŠ a MŠ Tučapy na rok 2023 a střednědobý výhled 
rozpočtu na roky 2024 a 2025. 

 rozpočet obce Tučapy na rok 2023 a střednědobý výhled 
rozpočtu na roky 2024 a 2025. 

 plán inventur za rok 2022 a složení inventarizačních komisí. 

 vnitřní směrnici obce Tučapy č. 1/2022 o poskytování příspěvku 
na stravování zaměstnanců a uvolněných zastupitelů formou 
stravenkového paušálu. 

 dodavatele veřejné zakázky s názvem „Tučapy – garáž pro 
CAS“ 

Jedná se pouze o výčet usnesení. Všechna usnesení zastupitelstva 
obce Tučapy jsou k nahlédnutí na internetových stránkách obce v sekci 
OBECNÍ ÚŘAD / Usnesení zastupitelstva. 

 

Ing. Lukáš Marišler 
starosta obce 

Zasedání zastupitelstva obce 
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HLÁŠENÍ MÍSTNÍHO ROZHLASU 

Neslyšeli jste hlášení rozhlasu?  

Chcete být informováni o hlášení rozhlasu i když jste např. u lékaře 
anebo v zaměstnání?  

Využijte naši novou aplikaci HLÁŠENÍ ROZHLASU, která je zcela 
zdarma a díky níž vám neunikne žádná nová informace z obecního 
úřadu.  

 

ŽÁDOST O SNÍŽENÍ MNOŽSTVÍ ODVEDENÝCH ODPADNÍCH 
VOD 

Pokud budete uplatňovat snížení množství odvedených odpadních vod 
– napouštění bazénů apod., tedy vodu zčásti spotřebovanou bez 
vypouštění do splaškové kanalizace, je nutné dodat na obecní úřad 
žádost o tento odpočet. Ten se následně provede při vystavování faktur 
za stočné. 

Formulář žádosti je k dispozici na obecním úřadě nebo ke stažení na 
internetových stránkách obce v sekci DOKUMENTY / FORMULÁŘE.  

Tato informace se týká pouze nemovitostí s odběrem vody z vodovodu, 
kterým je stočné fakturováno na základě odečtu vodoměru. 

 

POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD V ROCE 2023 

Poplatek je stanoven obecně závaznou vyhláškou obce Tučapy 
č. 1/2022. 

Výše poplatku: 600,- Kč na poplatníka za rok 

Vzhledem ke všeobecnému zdražování jsme byli nuceni zvýšit poplatek 
za obecní systém odpadového hospodářství. 

Snažili jsme se udržet poplatek co nejnižší, proto počítáme s tím, že 
obec bude systém odpadového hospodářství, tak jako v letech minulých 
z části dotovat. Konkrétně počítáme s čáskou cca 55.000,- Kč. 

Informace z obecního úřadu 
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Kalkulace poplatku za obecní systém odpadového hospodářství: 

 V obci je celkem 593 poplatníků, z nichž je celkem 29 osob 
osvobozeno od poplatků – jedná se o seniory starší 80 let. 

 Předpokládané náklady na odstraňování směsného komunálního 
odpadu činí 275.000,- Kč. 

 Předpokládané náklady na odstraňování tříděného odpadu a BIO 
odpadu činí 299.000,- Kč. 

 Předpokládané náklady na odstraňování objemného a 
nebezpečného odpadu činí 35.000,- Kč. 

 Celkové předpokládané náklady na odstraňování odpadu na rok 
2023 činí 609.000,- Kč. 

 Předpokládané příjmy za vytříděný odpad ze společnosti EKO-KOM 
činí 172.000,- Kč. 

 Pokud tedy podělíme rozdíl výdajů a příjmů celkovým počtem 
poplatníků, vyjde nám částka 737 Kč na poplatníka za rok – tj. pokud 
by likvidace odpadů vzniklých na území obce byla ze 100 % hrazena 
z poplatků občanů. 

Schválená výše poplatku 600 Kč na poplatníka za rok kryje asi 81 % 
celkových výdajů, zbytek doplácí obec ze svého rozpočtu.  

 

VÝŠE STOČNÉHO V ROCE 2023 

Pro rok 2023 vychází dle kalkulace výše stočného 66,00 Kč/m3 bez 
DPH, tj. 72,60 Kč/m3 vč. 10 % DPH. 

 Celkem bylo předáno k čištění 19.126 m3 odpadních vod a celkové 
náklady za odvod odpadních vod činí 947.935,- Kč. 

 Náklady na elektrickou energii pro přečerpání odpadních vod činily 
90.000,- Kč. 

 Náklady na čištění kanalizace a čerpacích jímek včetně mezd činily 
122.400,- Kč. 

 Dále musíme ze zákona tvořit prostředky na obnovu 
infrastrukturního majetku – celkem 102.000,- Kč včetně oprav. 

 Celkem tedy náklady na likvidaci odpadních vod činí 1.262.335,- Kč. 
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 Pokud tedy vydělíme celkové výdaje 1.262.335,- Kč celkovým 
množstvím odpadních vod 19.126 m3, vyjde nám částka 
66,00 Kč/m3. 

Na výstavbu splaškové kanalizace čerpala obec Tučapy dotaci z 
Evropského fondu pro regionální rozvoj a ze Státního fondu životního 
prostředí, v letošním roce končí udržitelnost projektu, proto v současné 
době projednáváme převod infrastrukturního majetku do vlastnictví 
vodárenské společnosti, čímž bychom pro spotřebitele zajistili nižší 
cenu stočného v dalších letech.  

 

VÝŠE VODNÉHO V ROCE 2023 

Společnost INSTA CZ, s.r.o. oznamuje sazbu vodného na rok 2023 ve 
výši 52,86 Kč/m3 bez DPH, tj. 58,15 Kč/m3 vč. 10 % DPH. 

 

Ing. Lukáš Marišler 
starosta obce 
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Všechny níže uvedené příspěvky jsou zveřejněny v původním 
obsahu a nejsou nijak redakčně upravovány ani kráceny.  
 

JUNIOR TUČAPY 
 

Informace o činnosti spolku JUNIOR Tučapy, z. s.  

(2. pololetí 2022) 

 

Sportovní hry  

 
 „Sportovní hry“ – možnost sportovního vyžití (mimo prázdniny) 

- pravidelně každý pátek na hřišti za školou (jaro/léto),  

  v období podzim/zima se využívá tělocvična za obchodem  

od 17:30 – 19:30 hod.  

 

     Na zimu se pohybové aktivity přesouvají ze hřiště za školou do 
tělocvičny za obchodem, kde se hrají především míčové hry, florbal atd. 
V letošním roce (2022) jsme zahájili „zimní“ sportovní hry začátkem 
října v tělocvičně.  

 

Realizované akce (od září 2022)  

 
 2. 9. 2022 (zahájení školního roku) → „Turnaj v 

přehazované“   

  

     Dne 2. 9. 2022 jsme ve spolupráci ze ZŠ Tučapy uspořádali turnaj v 
přehazované. Děti školou povinné byly rozlosovány do družstev a 
sestavené týmy se utkaly systémem každý s každým. Všechny děti 

Děje se u neziskovek   
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projevily velkou snahu dosáhnout co nejlepší výsledky a byly odměněny 
za své sportovní výkony cenami.  

Foto 1: Turnaj v přehazované – rozlosování a nástup družstev 

 

Foto 2: Vítězný tým v přehazované (pod vedením Ondry) - předání cen 
(ZŠ)  
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 říjen 2022 (zahájení provozu v tělocvičně)  

 

Foto 3: Nástup před opičí dráhou                   

   
 

 

Foto 3: Stále populárnější vybíjená       
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Foto 4: A na závěr velmi emocionální soutěž -  přetahování lanem                

 

 

Poděkování 

Na závěr příspěvku bych chtěl jménem vedení spolku JUNIOR Tučapy 
poděkovat všem členům i nečlenům, kteří jakýmkoliv způsobem 
podpořili realizaci akcí pořádaných naší organizací. Konkrétně pak paní 
Evě Provazníkové, Monice Menšíkové a Milanu Rumplíkovi, kteří si 
našli volný čas a přímo pomohli realizovat pořádané akce. Závěrem 
přeji všem pevné zdraví a hlavně hodně optimismu do dnů budoucích 
.    

 

Dne 30. 11. 2022                                                                                                  
Dušan Lažek 
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SDH TUČAPY 
 
V polovině roku má Sbor dobrovolných hasičů celkem 67 členů z toho 
14 dětí, které na schůzky dojíždí z Vyškova, Rousínova, Habrovan. 
 
Mladí hasiči: 

Mladí hasiči se před letními prázdninami zúčastnili 10 závodů a na nich 
si vybojovali celkové 6. místo ve vyškovském soptíku. A to jak starší, 
tak mladší družstvo. V disciplíně 60m překážek se nejvíce dařilo Jakubu 
Hladkému ve starších žácích, který obsadil celkové 3. místo a ještě 
dalšími našimi dětmi se probojoval na krajské kolo konané v srpnu v 
Brně.  I zde byl z našich dětí nejlepší Kuba a jen o kousek mu utekl 
postup na republikové finále. 

Na začátku nového školního roku jsme se jako tradičně zúčastnili 
závodů na 60m překážek ve Vyškově, které spolupořádáme. Soutěž je 
známa v širokém okolí a tak se ji zúčastňují děti z cele 
Moravy.  Nejlepšího výsledku dosáhla Eliška Lžičařová 12. místem v 
kategorii mladší žákyně.  Ve štafetě požárních dvojic skončili mladší 
žáci 4. a starší 6. 

V říjnu proběhlo okresní kolo  závodu požární všestrannosti v Olšanech. 
Děti soutěžily v překonání překážky po vodorovném  laně, střelbě ze 
vzduchovky, ve vázání uzlů a ve znalostech z topografie, zdravovědy a 
požární ochrany. Starším dětem se se závod velmi povedl a odnesly si 
bronzové medaile. 

Družstva mužů 

Družstva mužů se pravidelně schází každou středu na hřišti pro 
přípravu na soutěže VC okresu Vyškov, Od poloviny července začalo 
soutěžit i družstvo B. V současné době jsou členy soutěžních družstev 
soutěžící z Olšan, Habrovan, Hlubočan, Rousínova, Kroužku. Celkem 
se obě družstva zúčastnila  soutěží a dvou nočních soutěží v Šaraticích 
a Radslavicích. 

Koncem srpna se uskutečnila naše soutěž, které se zúčastnilo 13 
družstev mužů a 8 družstev žen. Seriál soutěží byl zakončený noční 
soutěží v Radslavicích. 

V září se konala oblíbená soutěž v překážkovém běhu na 60m 
s překážkami a štafeta dvojic  na tartanovém oválu v areálu ZŠ letní 
pole,   kterou pořádá náš sbor, spolu s SDH Hlubočany a panem Fialou, 
které se zúčastnilo 170 dětí ve 340 rozbězích. 
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V Mokré Horákově se konalo vyhlášení výsledků VC okresu Vyškov, 
družstvo A obsadilo 10 místo a družstvo B, které se zúčastnilo pouze 
polovinu soutěží získalo 17 místo. Proti loňskému umístnění je to 
zlepšení o 10 míst. Poděkování patří všem jak zkušeným kolegům na 
sacím vedení a stroji tak i soutěžícím  mladým kolegům na postech 
proudařů, rozdělovače, koší a na béčkách, jsme rádi že cvičí za náš 
sbor a že navazuji na bohatou soutěžní  historii, a že mají chuť trénovat 
a zlepšovat se. Družstva mužů budou postupně doplňována z řad žáků 
starších 15 let. 

Členové sboru se zapojují do okresních akcí jako rozhodčí s organizací 
soutěží a práci s časomírou. 

Poděkování patří členům sboru za pomoc s organizací soutěže,  
příznivcům sboru za podporu a všem sponzorům za sponzorské dary, 
bez jejichž podpory by se tato dobrovolná činnost nedala uskutečnit, 
Výsledky, fotografie lze najit na stránkách sboru 
www:sdhtucapy.estranky.cz, na facebooku a na instagramu. 

Mimo tuto činnost se uskutečnil sběr kovového odpadu a sběr 
elektroodpadu. Bohužel 4 nezletilí vandalové z obce, kteří rozbili světla 
na cisterně, reflektory na stativech a okna na budovách rozbili i 
televizory, které byly v areálu družstva. Travnatý prostor je plný 
rozbitých plastů a skla, věřím, že se tito výrostci spolu s rodiči zapojí do 
úklidu. 

V měsíci květnu jsme požádali o vrácení pozemků, které sbor daroval 
obci Tučapy pro výstavbu garáže, kterou zastupitelstvo neschválilo 
postavit na darovaných pozemcích z důvodů již všem známým. Ve 
smlouvě bylo uvedeno, že pozemky se darují pro výstavbu garáže, 
protože nedošlo k realizaci požádali jsme zastupitelstvo obce o vrácení 
pozemků.  Zastupitelstvo neschválilo jejich vrácení aniž by odůvodnilo 
neschválení. 

Uvedené pozemky získal sbor darem v roce 2013 pro výstavbu haly, 
která se měla postavit do 10 let. Toto jsme měli v plánu v roce 2023. 
Pro garážování Fordu a uskladnění majetku sboru. 

Zastupitelstvo obce dále schválilo, že poskytne stávající plechovou 
garáž, která se nachází za obchodem do výpůjčky, která se po 
rozebrání postaví na pozemcích, kde měla stát zděná garáž a obec 
vyřídí vše na stavebním úřadě. Kde ale máme jistotu, že zastupitelstvo 
obce se po čase nerozhodne a sdělí, že máme uvolnit garáž pro 
potřebu obce?  
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Rozhodnutí zastupitelstva obce o nevrácení daru bereme jako 
neseriózní jednání vůči sboru a nechápeme co k tomu zastupitelstvo 
vedlo.  
 
Zásahová jednotka obce: 

Přes letní období se prováděla údržba techniky, kondiční jízdy a byl 
proveden jeden výjezd na čištění výtlaku kanalizace. 

V měsíci březnu do areálu družstva vnikla čtveřice nezletilých vandalů, 
která rozbila okna na hale ve které parkuje cisterna. Vnikly i do garáže 
cisterny, na které rozbily hlavní světlomety a zničili osvětlovací 
reflektory na stojanech a utrhly plech na střeše cisterny.  

V po získání náhradních dílů byly provedeny opravy poškozených dílů 
na cisterně reflektory na stojanech opraveny nebyly, budou nahrazeny 
v roce 2023. 

V měsíci říjnu  bylo sděleno vedením družstva, že se budou budovy na 
farmě Tučapy odstraňovat a že tedy máme uvolnit prostory do konce 
listopadu. Proto v měsíci listopadu byla rozebrána provizorní garáž.  

Tímto skončila jedna etapa jednotky sboru dobrovolných hasičů v obci 
Tučapy. V tuto dobu je cisterna zaparkována před hasičskou zbrojnicí. 
Při stěhování bylo zjištěno, že se projevila závada na motoru a to 
prasklá hlava v sacím kanále. Opravu provádíme před hasičskou 
zbrojnicí  za nízkých okolních teplot. 

Motor cisterny opravíme i když postrádáme garáž a všem 
zainteresovaným dochází elán, ale hasičská čest jim nedá, aby technika 
nebyla opravená i v nepříznivých podmínkách. Podle informací starosty 
obce je vydané stavební povolení tak uvidíme co se a kdy začne dít. 

V současné době je voda z cisterny vypuštěna, čerpadlo odvodněno a 
baterie byly uskladněny v hasičce a cisterna odhlášena z výjezdu. 

  

Vzhledem k tomu, že se blíží konec roku chtěl bych ještě jednou 
poděkovat všem, kteří podporuji sbor dobrovolných hasičů, sponzorům 
bez kterých se nedá vykonávat jak činnost s mládeží, tak i s družstvy 
mužů. Poděkování patří všem členům sboru za pomoc s družstvy dětí a 
mužů a členům jednotky, kteří provádí údržbu techniky. 
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Protože je čas adventů, je potřeba věnovat pozornost hořícím svíčkám 
na adventních věncích a nenechávali hořící svíčky bez dozoru a 
věnovat i pozornost při použití pyrotechniky. 

Přejeme všem klidné prožití svátků vánočních a do nového roku 
přejeme hodně zdraví, štěstí a rodinné pohody. 

 
Za SDH a zásahovou jednotku 
Miloslav Brandýs 
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APOLLO TUČAPY 
 

Po dlouhé nedobrovolné pauze způsobené pandemií Covid 19 jsme se 
zase vrátili na divadelní prkna.  

Od září jsme pilně zkoušeli pohádku O princezně která ráčkovala. 
Ráčkování sice dalo celému souboru zabrat, ale statečně jsme se s tím 
poprali a s malou dušičkou jsme v pátek 11.11.2022 pozvali naše 
nejbližší na generálku. Jejich nadšené a usměvavé obličeje nás utvrdily 
v tom,že naše snažení nebylo marné a jejich nadšené ovace nám 
dodaly odvahy do dalších vystoupení. Hned v sobotu 12.11. jsme hráli 
představení ve Švábenicích a ve Lhotě. A další víkend jsme pohádku 
hráli čtyřikrát, a to v Dražovicích, Velešovicích, Drnovicích a 
v Pustiměři. 

Měli jsme velké obavy, zda nám diváci zachovají přízeň, ale skutečnost 
předčila naše očekávání. Všechny sály byly plné diváků a jejich ohlasy 
nás hřály u srdce. Divadlo hrajeme, protože nás to baví a odměnou 
nám je spokojené a usměvavé publikum. A tak to má být.  

Na jaře máme v plánu odehrát ještě minimálně šest představení, tak 
kdo by se chtěl pobavit a ještě nás neviděl, bude mít možnost.  

Všem spoluobčanům bychom chtěli popřát klidné a spokojené Vánoce a 
do toho Nového roku hodně zdraví, štěstí a pohody. 

 

Za Apollo Tučapy Martina Lebedová 
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ROZSVĚCOVÁNÍ VÁNOČNÍHO STROMU V TUČAPECH 

Advent se ohlásil tradičním rozsvěcením vánočního stromu v Tučapech. 
Letošním rokem se navracíme k akcím, které jsme realizovali 
v minulých letech, a tak se čtvrtek před první adventní nedělí stal dnem, 
kdy jsme s dětmi mateřské a základní školy připravili pěvecké a 
divadelní vystoupení právě u 
příležitosti rozsvěcování vánočního stromu. 
 

Představení se povedlo, skvělá byla i atmosféra a o to více se těšíme 
na naši další vánoční tradici – školní jarmark. 
Rád bych všem poděkoval za spolupráci a podporu v tomto roce a za 
celý tým pedagogů a zaměstnanců školy Vám chci popřát klidné a 
příjemné prožití vánočních svátků, hodně šťastných chvil a radosti 
z dárků, ale hlavně pohody v rodinném kruhu. 
Do nového roku především pevné zdraví, hodně štěstí, radosti a lásky. 

 

Ladislav Chuchma, ředitel ZŠ a MŠ Tučapy 

Děje se ve škole a školce 
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leden Tříkrálová sbírka Charita 

únor Masopust Trada, ZŠ a MŠ 

březen Den otevřených dveří ZŠ a MŠ  

březen Ekojarmark ZŠ a MŠ  

duben Den země - Ukliďmě Česko 
SK Junior, ZŠ a 
MŠ 

duben Vítání jara, vynášení smrtky ZŠ a MŠ  

duben Velikonoční koledování ZŠ a MŠ  

duben Velikonoční jarmark ZŠ a MŠ  

květen Tučapská desítka Apollo 

červen Den děti SK Junior, Apollo 

červen Slavnostní zakončení škol. roku ZŠ a MŠ  

červen - září Hasičské soutěže po okrese SDH hasiči 

červenec Fotbalový turnaj SK Junior 

červenec Neckyáda SK Junior, Apollo 

srpen Hasičská soutěž SDH hasiči 

srpen Soutěž v nohejbalu Sokol 

zaří Začátek školního roku SK Junior 

září Hody 2.9.2023 Trada 

září Slavnostní zahájení škol. roku ZŠ a MŠ  

listopad premiéra pohádky Apollo 

listopad 
Slavnostní rozsvěcování 
vánočního stromu 

ZŠ a MŠ  

prosinec Mikulášská besídka Apollo 

prosinec Soutěž ve stolním tenise Sokol 

prosinec Vánoční jarmark ZŠ a MŠ  

prosinec Vánoční koledování po vesnici ZŠ a MŠ  

Plán kulturních a sportovních akcí v obci      
na rok 2023: 
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023 

 

Milí přátelé, 

děkuji za Vaši pravidelnou podporu Tříkrálové sbírky. Vždy je pro mě 
obrovský stres, jestli dokážu sehnat dostatek dětí a vedoucích pro 
skupinky, aby vše hladce proběhlo. Bez Vás by to nešlo. Děkuji všem 
dobrovolníkům i rodičům za spolupráci, a také (a především) těm, kteří 
pravidelně přispíváte do pokladniček.  

Vloni jsem psala do zpravodaje, že doba je těžká a každá koruna může 
pomoci. To jsem ještě netušila, jak proběhne rok 2022 a netroufám si 
odhadnout, co může přijít v příštím roce. Každopádně věřím v lepší 
budoucnost, věřím v dobré srdce lidí i v to, že Vaše peníze opravdu 
pomohly těm nejpotřebnějším. 

Pojďme do toho opět spolu. Tříkrálová sbírka proběhne v sobotu 7. 
ledna 2023.  

Dobrovolníci se mohou hlásit na tel: 773 631 989. Sledovat celou 
Tříkrálovou sbírku a výtěžky můžete na 
http://hodonin.charita.cz/podporte-nas/trikralova-sbirka/tks-2022/ . 

Přeji Vám opravdu klidné a požehnané Vánoce! Mnoho radostných 
setkání. Ať je pro Vás příští rok plný naděje a Boží ochrany. 

 

Marie Šoupalová 

 

Oznámení 



[25] 

 

 

 

 

 

Tento rok na vlastní žádost opouští řady aktivních včelařů Paní včelařka 
Marie Košťálová. Nedokážeme jí poděkovat jménem toho nespočtu 
včelích společenstev, o která se během svého aktivního včelařského 
života starala. Co bychom ale rádi, je poděkování za náš včelařský 
spolek, jehož byla více než aktivní členkou. Jako profesionální účetní 
měla na starosti účetnictví našeho spolku a ráda a ochotně vyřizovala 
veškerou agendu a to hodně nad rámec běžných povinností. Řada 
členů by mohla vyprávět, kterak jim paní Košťálová zařizovala pojistné 
při pohromách, které se nevyhýbají nikomu, ani včelařům a jejich 
včelstvům. Navíc jako důvěrnice se starala o komfort a pohodlí všech 
členů našeho spolku z Tučap, zajišťovala jim informace a léčiva pro 
včely. Vždy měli u ní všichni dveře otevřené pro rady či doporučení. 
Ještě jednou, za včelařský spolek základní organizace Rousínov – 
Vítovice, děkujeme. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Poděkování ZO ČSV Rousínov - Vítovice 
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Předseda České astronomické společnosti, profesor astronomie na 
Universitě Karlově v Praze, spoluzakladatel a první ředitel hvězdárny v 
Ondřejově i ředitel Státní hvězdárny v Praze (TAJENKA) se narodil 3. 
12. 1867 v Jindřichově Hradci. Zemřel 17. 9. 1951 v Praze. Jeho jméno 
nese cena udělovaná Českou astronomickou společností, planetka, 
kráter na odvrácené straně Měsíce, hvězdárna v Jindřichově Hradci a 
ulice v Praze-Jinonicích.      

 

Pro pobavení 



[27] 

 

 

 

SUDOKU : 
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